

Title (en)  
GEARING.

Title (de)  
GETRIEBE.

Title (fr)  
ENGRENAGE.

Publication  
**EP 0356467 A1 19900307 (DE)**

Application  
**EP 89900601 A 19881124**

Priority  
DE 3801930 A 19880123

Abstract (en)

[origin: WO8907214A1] Gearing comprises a flat driving part and a driven part. The driven part (2) is provided with a circular guiding groove (38) eccentric to the axis of rotation. The driven part (21-25) is provided on its front face facing the driving part with an endless guiding groove (36) composed of sections centred on the axis of rotation for guiding the force-transmitting balls (11). A flange (6) secured to the housing and arranged between the driven part (21-25) and the driving part (2) is provided with a discretionary number of radial, elongated guiding slots (10) which cover the eccentric deviation of the ball-guiding groove (38) of the driving part (2) and which prevent rotation of the balls (11) about the axis of rotation of the gearing. In multiple-speed gearings, a number of driving discs (21-25) corresponding to the number of gears are traversed by a hollow shaft (26) containing ball cages for receiving balls (21a-25a) which can be disengaged from the corresponding driven part. Cam ridges (21b-24b) in said shaft guide a cam slide (27) whose axial movement secures a driving disk to the hollow shaft (26) so as to remain fixed during rotation.

Abstract (fr)

Un engrenage comprend une partie plane motrice et une partie menée. La partie motrice (2) est pourvue d'une rainure de guidage (38) circulaire et excentrique par rapport à l'axe de rotation. La partie menée (21-25) est pourvue sur sa face frontale tournée vers la partie motrice d'une rainure sans fin de guidage (36) composée de sections centrées par rapport à l'axe de rotation et qui sert à guider des billes (11) de transmission de force. Une bride (6) fixée au boîtier et agencée entre la partie menée (21-25) et la partie motrice (2) est pourvue d'un nombre voulu de fentes allongées radiales (10) de guidage qui recouvrent l'excursion excentrique de la rainure (38) de guidage des billes ménagée dans la partie motrice (2), ces fentes servant à empêcher les billes (11) de tourner autour de l'axe de rotation de l'engrenage. Dans des engrenages à plusieurs vitesses, un nombre de disques de sortie (21-25) correspondant au nombre de vitesses sont traversés par un arbre creux (26) qui contient des cages à billes qui reçoivent les billes débrayables (21a-25a) de la partie menée correspondante et dans lequel des bourrelets (21b-24b) guident un poussoir à came (27) qui, lorsqu'il se déplace axialement, fixe un disque de sortie à l'arbre creux (26).

IPC 1-7

**F16H 25/06**

IPC 8 full level

**F16H 25/06** (2006.01); **F16H 63/16** (2006.01)

CPC (source: EP KR)

**F16H 25/06** (2013.01 - EP KR); **F16H 63/16** (2013.01 - EP); **F16H 2025/063** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

See references of WO 8907214A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8907214 A1 19890810**; AU 2820789 A 19890825; BR 8807551 A 19900417; CN 1036253 A 19891011; DK 440089 A 19890925; DK 440089 D0 19890905; EP 0356467 A1 19900307; FI 894468 A0 19890921; FI 894468 A 19890921; HU 890477 D0 19901228; HU T55513 A 19910528; JP H02503709 A 19901101; KR 900700796 A 19900817; PL 277284 A1 19890918; YU 238088 A 19901231; ZA 888713 B 19901031

DOCDB simple family (application)

**EP 8801071 W 19881124**; AU 2820789 A 19891124; BR 8807551 A 19881124; CN 88108872 A 19881224; DK 440089 A 19890905; EP 89900601 A 19881124; FI 894468 A 19890921; HU 47788 A 19881124; JP 50032088 A 19881124; KR 890701734 A 19890921; PL 27728489 A 19890120; YU 238088 A 19881229; ZA 888713 A 19881121